
 

Protokoll nr 3 2024, från möte med Fiskekommunerna, FK 

Plats och tid:   9.00-15.00 Uddevalla, Fjordtorsk-, Byfjordens stiftelse 

Datum:                       17 maj 2024.  

Närvarande: 

 Lars Tysklind, Michael Olsson (Teams) Strömstad. Hans Schub, Jenny 

Åslund, Tanum. Jan Olof Larsson, Fredrik Handfast, Diana Öhrberg,  

Sotenäs. Susanne Pihl Baden, Anne Gunnäs, Lysekil. Lars Olof 

Axelsson, Uddevalla. Anders Arnell, Orust. Rolf persson, Anna 

Aldegren, Tjörn. Anders Kjellgren, Jan Svensson, Öckerö. Andreas 

Sjöö, Madeleine Lilja (Teams), Göteborg. Amanda Gustafsson 

(Teams).   

 Anders Stigebrandt, Projekt syresätta Byfjorden.  

     

Mötet öppnas §1  

Mötet öppnades av ordförande Lars Tysklind. 

Val av justerare §2 

Jan-Olof Larsson utsågs till justerare. 

Föregående protokoll 

   §3 

Justerat protokoll från föregående möte, utskickat mars 2024.  

 Beslöts  

Att med godkännande lägga protokollet till handlingarna. 

 

Fastställande av dagordning 

§4. Beslöts, att fastställa dagordningen.  

 

Nytt från kommuner och VGR:  

§ 5.    

Öckerö: Jan meddelade att kommunen tillsammans med lokala 

företag och organisationer anordnat två välbesökta event, Maritime 

meet och Women in maritime. Båda eventen var givande med olika 

fokus, förstnämnda belyste sjöfartsindustrins omställning där 

myndigheter, akademi och maritima företag samlades för framtidens 

framdrift. Women in maritime samlar kvinnor som arbetar inom 



sjöfartssektorn för att lyfta kvinnor inom de maritima och attrahera fler 

att söka sig till branschen.  

Tjörn: Anna meddelade att kommunen gjort studiebesök på 

Klädesholmen Seafood. Under studiebesöket framkom att det finns en 

stor oro över Sverige och Norges avtalsförhandlingar om tullavgift för 

sill. Oro om framtiden för sillen på tunna då fisketrycket är högt och 

frysindustrin mer attraktiv vilket kan göra att tillgången på lagrad sill på 

tunna minskar.  

Rolf berättade att Havets dag inte kommer att genomföras 2024.   

Orust: Anders meddelade att kommunen nu ställt sig positiva till att 

utveckla Ellös hamn och rusta området och kajen för framtida 

etableringar.   

Sotenäs: Fredrik berättade att planarbetet på Guleskär är påbörjat. 

Planen innefattar ett helhetsgrepp om området där förhandlingar 

mellan aktörer pågår. Jan-Olof informerade om att kommunen gjort 

studiebesök i Skagen. Syftet med besöket var att ta lärdom om hur 

man kan nyttja området effektivt och med varierade verksamheter och 

hur Skagen arbetat med liknande frågor som Sotenäs nu står inför.  

Kommunen har också haft besök av den nya chefen för vattenbruks 

och fiskerinäringsenheten på Jordbruksverket, Maria Gustafsson.   

Gällande Spökfiskeprojektet har det uppkommit ett önskemål från 

utförarna att förlänga projekttiden alternativt att besked ska ges 

tidigare.  Tiden anses för kort för att genomföra på ett bra sätt. Önskan 

om justering med längre projektperiod alternativt tidigare beslut har 

lämnats till Jordbruksverket och HaV via kommunen.    

Slutligen meddelades att slutkonferens gällande Smögen Lax hålls i 

slutet på maj, förhoppningsvis lämnas ett besked om tillstånd då.   

Lysekil: Anne berättar att Havets hus har försett torskar med sändare 

som sedan släppts fria i Gullmarn. Spännande att följa torskarnas 

rörelsemönster och flera har simmat mot 8+ fjordars område. 

Kristineberg arbetar för att, tillsammans med RISE, Innovatum, 

Fyrbodal mfl, få till färdiga tillstånd för områden i havet för test och 

demo av teknik, delsystem och prototyper för både företag och 

forskningsaktörer. RISE visar fortsatt intresse för att ta över 

Kristineberg med Göteborgs Universitet som hyresgäst, besked 

förväntas före midsommar.   

Kommunen har ingått i projekt som finansieras av Nordic Innovation, 

samexistens mellan havsbaserad vindkraft och storskaligt vattenbruk. 

Projektet är affärsdrivet. Ytterligare ett samexistensprojekt är under 

utveckling tillsammans med, VGR, region Halland, Falkenbergs 

kommun och Innovatum med fokus på värdekedjor (både hav o land).     

Tanum: Jenny meddelar att räkfiskare i kommunen känner sig oroade 

över nuvarande situation. Framtidstron inom branschen är låg.  

 



Uddevalla: Lars-Olof uppdaterade gällande Byfjordens framtid 

(stiftelse) och Fjordtorsks engagemang och aktiviteter. Invigning av 

pumpflotten har ägt rum och projektet har uppmärksammats i media. 

Genom konstgjorda rev och syretillförsel (mötets studiebesök) samt att 

hålla området fritt från säl och skarv finns det stor potential att återfå 

ett gott torskbestånd i fjorden.   

Göteborg: Andreas meddelade att BRG och stadsledningskontoret 

hittat en samverkan gällande processen för remisshantering. 

Samverkan ger möjlighet att ge inspel. Ett projekt i Fiskebäcks hamn 

gällande muddring för att tillmötesgå yrkesfiskets större fartyg 

bordläggs med anläggning av nya villkor för hantering av 

muddermassorna.   

Madeleine informerade om att ansökan om förstudien ”Next generation 

food system” (vilket FK ingick i) dragits tillbaka av BRG. Det pågår en 

översyn om att omformulera förstudien till ett större projekt. 

Beslöts, att godkänna informationen.  

 

 

Pågående och nya aktiviteter:  

§6 

a/ Amanda meddelade deltagande i fokusgruppsmöte vattenbruk. 

Kommande möten för fokusgrupp yrkesfiske samt fritids/turismfiske 

hålls under närliggande veckor och det finns möjlighet att representera 

FK i fokusgruppsmötena vid intresse.  

Beslöts, att godkänna informationen.  

 

Aktuella remisser: 

 §7   

a/ Delbetänkande Förenklade förutsättningar för ett hållbart 

vattenbruk (SOU 2023:74) 

Inför mötet har en sammanställning av delbetänkandet skickats. Mötet 

behandlar delbetänkandets innehåll. Förslag ges att avvakta 

synpunkter från vattenbrukets producent-, intresseorganisationer. Sista 

svarsdag 31 maj.  

Beslöts, att avvakta vattenbrukets producent-, 

intresseorganisationers synpunkter. Amanda författar förslag till 

synpunkter från FK gällande delbetänkandet som beslutas i 

ledningsgruppen per mejl.  

b/ Areella näringar vid vatten (SOU 2023:103)  



Inför mötet har förslag från remissgruppen gällande betänkande om 

Areella näringar vid vatten delats med ledningsgruppen. Mötet 

diskuterar förslaget.  

Beslöts, att godkänna förslaget.  

c/ Granskningssamråd Havsplaner  

Havs och Vattenmyndigheten tillkännagav 16 maj förslag till ändrade 

havsplaner. Granskningssamråd pågår t.o.m. 31 augusti. Amanda 

informerade om att anmäla intresse för att delta på digital information 

gällande förslaget. Sista svarsdatum infaller före nästa 

ledningsgruppsmöte. Förslag gavs, att hålla ett digitalt möte angående 

FK synpunkter på förslaget.  

Beslöts, att svara på granskningssamrådet. Amanda kallar till 

digitalt möte gällande FK:s yttrande.   

   

 

Rapporter och kommande möten 

   §8 

a-b/ Amanda informerade om räkfiskets utmaningar med MSC-

certifikatet samt delgav att HaV rapporterat förslag till demersalt 

system om överlåtbara fiskerättigheter.   

Beslöts, att godkänna informationen.  

 

Projekt Syresätta Byfjorden:        

   §9             

Anders Stigebrandt, professor i Ocenografi på Göteborgs Universitet 

presenterade forskningen bakom projektet att syresätta Byfjorden. 

Genom lyckad syresättning återfås levande bottnar vilket skapar 

gynnsam levnadsmiljö Efter att Anders presenterat forskningen bakom 

konstruktionen för att få tillbaka liv på syrefattiga bottnar genom att 

tillföra syre fick ledningsgruppen möjlighet att besöka den flotte där 

syresättningen pågår. 

Ordförande tackade för en mycket intressant presentation och 

studiebesök.  

 

 

Vad kommuniceras från mötet  

§10  

Det viktiga Projektet att syresätta Byfjorden genom Fjordtorsk och 

Byfjordens stiftelse. 



Kommande möten 2024 

   §11 

Datum för kommande möten med Ledningsgruppen samt förslag till 

studiebesök.  

25 jan. Nordic Seafood Summit, Göteborg 

14 mars. Forskningsfartyget Svea, Lysekil 

17 maj. Fjordtorsk, Uddevalla 

13 sept. Turismfiske – Väderöarna, Tanum 

18 okt. 

29 nov/6 dec. Havs- och Vattenmyndigheten.  

 

Övriga frågor  §12   

Inga övriga frågor förekom.  

Mötet avslutas  §13  

Ordförande tackade ledningsgruppen för dagen och avslutade mötet.  

 

 ………………………………………………………….. 

 Amanda Gustafsson, sekreterare 

………………………………………………………… 

  Lars Tysklind, ordförande 

 

……………………………………………………………    

 Jan-Olof Larsson, justerare 

 

Protokollet är digitalt justerat  

 

  


